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Vážení přátelé, 
vstupujeme do nového roku 2024. Ten loňský byl takový, jaký byl a byť se svět tak trochu 

zbláznil a kolem nás se všude šířila „blbá“ nálada, na naší klubové činnosti se to naštěstí nijak 

neprojevilo.  Je skvělé, že náš klub je pro Vás stále místem, kde je možné zapomenout na běžné 

starosti, setkávat se s příjemnými lidmi, a to i mimo oficiální klubové akce, a sdílet náš společný 

zájem o sukulentní rostliny. Budeme se jako výbor snažit, aby tomu tak bylo i nadále v roce 2024. 

Klub ale není jen o výboru. K tomu, aby správně fungoval, jste nejdůležitější Vy, naši členové a 

budeme moc rádi, pokud se budete i nadále v hojném počtu účastnit většiny našich akcí a pokud 

přijdete případně i s dalšími podněty, jak zlepšit naši činnost. Važme si, že zde máme díky Vám všem 

funkční klub, skvělou partu a že naše členská základna je více než stabilní. Vězte, že to není 

samozřejmost a že nám ostatní kluby v republice kluby v mnohém tiše závidí. Přejme si, abychom i v 

novém roce dokázali odolávat všem nástrahám a aby nás naše klubová činnost bavila, tak jako 

doposud. Pak to vše bude dávat smysl.  

 Jiří Musil, KK Plzeň 

Program členských schůzí    
 

měsíc  přednáška   tombola  nedělní návštěva 

Leden 2024 
S.Matějka - Za méně známými lokalitami 
Texasu, NM a Oklahomy 

J.Skála J.Musil, 14.1. 

Únor 2024 S.Stuchlík – Rio Grande do Sul J.Musil J.Jíška, 11.2. 

Březen 2024 P.Kuták – ohlédnutí za rokem 2023 není Hájkovi 
 

Nedělní návštěvy 
 

Dříve jsme vždy v lednu chodili do Zoologické zahrady, abychom navštívili sukulentní skleník, a 

hlavně záložní skleníky s kaktusy. Bohužel kaktusy dnes zde již prakticky nejsou, a tak musíme pro 

zimní nedělní návštěvy hledat jiná řešení. Sbírek přístupných v zimním období je velmi málo. Navíc 
i ty sbírky umístěné v temperovaném skleníku jsou většinou nepřístupné pro větší počet lidí 
z důvodu zazimování rostlin z venkovních expozic. Nezbývá nám tedy nic jiného než využít 
opakovaně ty sbírky, které takovou zimní návštěvu umožní. Nějaký ten kvítek se vždy najde, ale to 

nejdůležitější je, že se alespoň na chvíli můžeme sejít mezi rostlinami a společně se trochu natěšit na 
jaro.  

V neděli 14. ledna navštívíme od 10 hodin sbírku Jirky Musila v Plzni, ul. Žižkova 45. 

11.února se pak sejdeme ve stejném čase ve sbírce u Honzy Jíšky ve Štěnovicích, Jasanová 270 

Noví členové 
 

Na prosincové schůzi se do našeho klubu přihlásili tito noví členové: 

Pavla Zídková z Přeštic 

Jaroslava Syrovátková z Plzně 

Jan Ulman z Komárova 

Jan Bauer z Plané 

Pavel Miller z Toužimi 

Všechny mezi námi srdečně vítáme a budeme moc rádi, pokud se společně s námi zapojí do 

našich klubových aktivit.  



 - 3 - 

 Členské příspěvky 

 

Připomínáme všem našim členům, že je potřeba uzavřít a odeslat objednávku časopisu nejpozději do 
15.1.2024, a že tedy potřebujeme od vás závaznou objednávku. V dnešní době elektronického 
bankovnictví a e-mailu není až takový velký problém toto vyřešit. Kdyby přesto, tak postačí 
kontaktovat někoho z výboru na adrese vybor@kkplzen.eu nebo telefonicky nebo přímo pokladníka 
klubu Karla Sladkého. Připomínáme ceny pro rok 2024:  

Členství: 200 Kč 

Členství + časopis Kaktusy: 550 Kč 

Členství + časopis Kaktusy + dodání na adresu 660Kč 

A klubový účet 2701158336 /2010.  

Nezapomeňte při platbě na účet uvést do informace pro příjemce účel platby.  

 

Bál Klubu kaktusářů Plzeň  

 

Vězte, že zájem o lístky na letošní bál byl tak enormní, že byl prakticky v listopadu vyprodán. Zbylo 

jen několik málo jednotlivých míst, a i ty jsou dnes již prodány. A tak se můžeme už jen těšit, že vše 
proběhne k všeobecné spokojenosti. Zde jsou podrobnosti k bálu. 
 

Příprava sálu a tomboly je v sobotu tradičně od 9 hodin. Přijďte prosím pomoci, i když třeba na bál 
nejdete. Rukou není nikdy dost a je přitom sranda.  

Časový harmonogram bálu: 
09.00 hod: příprava tomboly, výzdoba sálu, je možné dovézt ceny do tomboly 

12.00 hod: uzamčení sálu 

18.00 hod: otevření sálu, příprava muzikantů 

20.00 hod: začátek, u vchodu obdrží každý návštěvník tradiční placku s motivem bálu, je možné si 
zakoupit tombolu (každý lístek vyhrává) 
22.00 hod: výdej tomboly 

02.00 hod: ukončení bálu 

 

Jako každý rok budeme potřebovat ceny do tomboly. Pokud někdo můžete tombolu 

podpořit a něco přinést, budeme velmi rádi. Dary můžete nahlásit u kteréhokoliv člena výboru nebo 

na e-mailu (vybor@kkplzen.eu). Pokud by bylo nutné ceny někde vyzvednout, domluvte se 

na telefonu předsedy: 602 440 511. 
 

Oproti jiným zvyklostem Vám již dnes prozradíme jméno bálu, a to z jednoho prostého důvodu. 
Budeme rádi, pokud se trochu stylově názvu bálu přizpůsobíte. Letošní bál se totiž jmenuje 

„Mexický“.  

A ještě jedna prosba na závěr. Loni jsme měli velké problémy s provozovatelem DK Šeříkova 
z toho důvodu, že si někteří návštěvníci přinesli z domova své občerstvení, a to jak jídlo, tak i pití, a 

konzumovali jej dosti okatě na hlavním sále. Bohužel, je to proti všeobecným smluvním 
podmínkám konání akce v místě, za což nám hrozí tučná pokuta. Prosím vezměte toto na vědomí 
jako fakt a také informujte dle možností i své známé, pro které jste případně kupovali lístky. 
Bohužel nejsme tyto podmínky schopni nikterak ovlivnit. Vyhneme se tím nepříjemnostem a 
pokažení nálady během bálu.  
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6/ Výroční členská schůze (VČS)  
Vážení přátelé, 
 

výbor Klubu kaktusářů Plzeň podle Čl.V odst.1 Stanov Klubu kaktusářů Plzeň, z.s. tímto svolává 
Výroční členskou schůzi, která se koná 

 

ve čtvrtek 14.března 2024 od 16.00 hod 

 
v kulturním domě Kulturní dům JAS s.r.o., Jablonského 39, Plzeň 

 

            Na programu výroční členské schůze je: 
Ø zpráva o činnosti klubu v roce 2023, kterou přednese předseda klubu Jiří Musil 
Ø zpráva o hospodaření klubu za rok 2023, kterou přednese Karel Sladký  
Ø zpráva revizní komise za rok 2023, kterou přednese předsedkyně Alena Berková 

Ø projednání a schválení Návrhu plánu činnosti pro rok 2024 

Ø projednání a schválení Návrhu finančního plánu pro rok 2024 

Ø volby výboru a revizní komise pro následující období 
Ø diskuze 

Ø usnesení výroční členské schůze 

Ø       přednáška – Petr Kuták – Ohlédnutí za uplynulým rokem   
Letošní VČS je posunuta na březen, tedy o jeden měsíc později oproti zvyklostem. Rádi bychom to 
takto nastavili trvale. Důvodem je poskytnout externímu auditorovi čas na řádnou kontrolu našich 
financí tak, abychom mohli předložit kompletní a konečnou finanční zprávu členské základně na 

VČS ke schválení. Únorový termín byl z tohoto pohledu velmi hektický, neboť se poslední účtenky 

scházely během ledna, následně musela proběhnout kontrola účetnictví revizní komisí KK Plzeň a 

teprve pak mohli být předány všechny dokumenty auditorovi. V praxi to znamenalo vše uskutečnit 
pod časovým tlakem v řádu několika málo dnů, a to z pohledu auditora navíc v kritickém období. 
Nakonec tím získáme všichni a dáme tak i revizní komisi více času a klidu na její práci.    
 

EEEEEEEEEEEEEE 

 

Gymnocalycium ragonesei A.Cast.. 

(článek k fotografii na titulní a zadní straně Zpravodaje) 
 

Výskyt a rozšíření: 
Typovým nalezištěm je Salinas Grades ve výšce 400 m n. m., v blízkosti hranic provincií Catamarca 
a Cordoba, mezi km 969 a Totoralejos v Argentině. Rostliny nalezl Ragonese 13.12.1949 a lokalitu 
navštívil též A. Lau (Lau 427) a J. a 8. Piltzovi (P 18, P 121). Geografické rozšíření tohoto druhu je 
však větší, neboť W. Rausch jej nalezl i na jižním okraji Salinas Grandes u Cruz del Eje v Cordobě 
(R 224). Rostliny rostou zcela zapuštěny v půdě, která obsahuje chlorid sodný, trny bývají 
obroušené vátým pískem. 
Poznámky: 
Tento miniaturní druh (nejmenší ze všech doposud známých gymnocalycií) je ve svém vzhledu 
naprosto ojedinělý v celém rodu, nápadný jak tělem, tak neúměrně dlouhou a štíhlou květní trubkou. 

Informace z Atlasu kaktusů 1988 (3.ročník): 
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Najít Gymnocalycium ragonesei byl vždy můj sen. Pokoušeli jsme se o to v roce 2007 s Petrem 

Česalem a Lubošem Loosem při mé první návštěvě Argentiny. Hledali jsme ho marně pod řídkými 
keříky v salině při průjezdu po silnici RN 60 mezi městečky Quilino a Recreo u opuštěné železniční 
stanice Totoralejos v argentinské provincii Cordoba. Pak jsme se o to ještě pokoušeli v roce 2009 

s Milanem Kůrkou a též při expedici Plzeňáků v roce 2014. Neměli jsme žádné informace o 
přesném výskytu, a tak jsme hledali naslepo podle popisu biotopu lokality. Bylo to bez šance. 
Úspěšný byl až Jirka Musil s Karlem Sladkým, Honzou Jíškou a Jardou Bohatou na základě 
informací od Martina Tvrdíka v roce 2017. To jsem s nimi nebyl, jen jsem viděl fotky. Poštěstilo se 
mi až vloni v listopadu roku 2022, kdy už jsme jeli na jisto pod vedením Jirky Musila na lokalitu 

Jardy Šormy. Odbočili jsme doprava před Recreo na San Fernando de Valle de Catamarca. Je to 
pořád RN 60. Asi po 25 km odbočujeme na nečíslovanou místní nezpevněnou komunikaci směr 
Esquiú (to je divný název, ani nevím, jak se to čte). Pohybujeme se v nadmořské výšce kolem 200 
mnm, tedy v nížině. Dělá se po dešti pěkné horko. 

Je po dešti, na cestě vrtsvička blátíčka. Při sebemenším stoupání to podkluzuje. V jednu chvíli to 
vypadá, že už dál nepojedeme a zpět to také nepůjde, auto bruslí do strany a dělá si co chce. Všichni 
kromě řidiče musíme ven (máme dodávku Hyuinday H1, je nás 6) a tlačíme, jsou to nervy. Máme 
boty obalené koulemi nalepeného bláta, občas padáme na kolena, od hnaných kol na nás odletuje 

další bláto. Z povzdálí nás pozorují místní obyvatelé zdejší samoty, jak se pachtíme, Mají u baráku 
zaparkovanou starou fordku, tak snad by nás v nejhorším popostrčili. Naštěstí jsme si pomohli sami. 
Pomalinku kloužeme k místu, kde mají růst ragoneska, je to u samoty La Zanja. Zastavujeme. 

Říkám si, jestli se ještě někdy rozjedeme, ale raději na to nemyslím a se skloněnou hlavou začínám 
„houbařit“ tedy hledat pidikaktusy. Kolem nás to zase až tak jako salina nevypadá, ze skoro 
souvislého keřovitého porostu trčí pěkné stetsonie a půda je hnědá písčitohlinitá s biogenní krustou, 
ne bílá od vysrážené soli. Kluci vepředu již křičí: „Máme je“. Ženu za nimi abych se kouknul, jak 

rostliny vypadají  a kde se vyskytují. Když už vím, že se gymníčka skrývají pod stříbřitými keříky a 
jsou často překryta čerstvou naplaveninou tvořenou pískem, bahnem a uschlými lístky, tak už 

zaostřuji sám a objevuji další a další hnědavé knoflíky zapuštěné do země. Často je prozrazují štíhlá 
dlouhá poupátka. Spolu s Gymnocalycium ragonesei roste Echinopsis leucantha a zajímavá kytička 
Setiechinopsis mirabilis. Je to také prcíček, ale trošku sloupkovitější. Poupátka jsou zaschlá, asi bylo 
moc dlouho sucho. Myslím, že jsme dorazili akorát po prvním deštíku a kytky se ještě nestihly ani 
napít. Fotíme, užíváme si to, kytek je tu poměrně dost. Potkali jsme i páreček zamilovaných želv, 
právě se chystají pářit. Jsou podobné středomořským želvám z Bulharska.  Pozoruji mravence a 

různé hmyzáky, docela to tady žije. Mám velkou radost, jsem spokojen, splnil se můj sen, vidět 
Gymnocalicium ragonesei v přírodě. Jirko M., díky, že jsi mě sem vzal. Nakonec jsme i odjeli. 

Petr Kuták  
 

Kaktusaření na Domažlicku - část první 
 
Milníkem vzniku organizovaného kaktusaření na Domažlicku byl z pohledu pamětníka Josefa 

Krause rok 1965, kdy začal vycházet časopis Kaktusy. Podmínkou odběru časopisu bylo členství 
v kaktusářské organizaci, k jejímuž založení bylo zapotřebí minimálně 3 osob. Je zajímavé, že na 
základě této skutečnosti byly ve stejném roce na Domažlicku založeny 3 organizace. Byl to Kroužek 
kaktusářů při Kdyňských strojírnách, Kroužek kaktusářů při Osvětové besedě V Horšovském Týně a 
Kroužek kaktusářů Kout na Šumavě. 

V této době bylo obvyklé, že každá organizace měla svého patrona, a proto kaktusáři 
z Domažlic založili kroužek při Kdyňských strojírnách. Vliv na to měl zřejmě i fakt, že první 
předseda Jaroslav Kalous ve strojírnách pracoval. Prvním předsedou byl tedy Jaroslav Kalous 
(předseda v roce 1965 a 1969). Měl skleník v Domažlicích pod branou, v místech dnešního 
parkoviště u Pensionu pro důchodce. Po vstupu do jeho domu se chodilo úzkou chodbičkou rovnou 
do skleníku. Uprostřed skleníku byly pulty plné krásných mexických kaktusů. Jeho hlavním zájmem 
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byla Astrophyta, ale ani velké exempláře Lophophora difussa nebyly výjimkou. Po stranách 
skleníku byla volná kaktusová výsadba, kterou podle pamětníků časem nahradily fíkovníky. 
Jaroslav Kalous byl také znám tím, že vyséval kaktusy Fleischerovou metodou. Druhým předsedou 
by Josef Fictum – zahradník (předseda v letech 1966-68). Mezi další členy patřili Fiala, Henzl a 
Hoger. Pan Henzl – hospodský známé domažlické hospody „U Schneiderů“ měl velký, 15 m dlouhý 
skleník. Jeho hlavním zájmem bylo pěstování „čilenců“. Z hospody si nosil domů prázdné konzervy 

od uzenáčů, proto není překvapením, že měl celou sbírku zasazenou právě v těchto plechovkách. 
Hodně rouboval a jako podnože používal opuncie. Často měl na jednom článku hned několik kytek 
najednou. Posledním domažlickým členem, o kterém se nám podařilo získat nějaké informace byl 
Hubert Hoger – svářeč v Kdyňských strojírnách. Pěstoval kaktusy jak Mexika, tak Jižní Ameriky. 
Protože mluvil dobře německy, podnikal v té době výlety do východoněmeckého Erfurtu. Jednalo se 
o návštěvu firmy Schulter, kam se za nákupy opakovaně vracel. Za kytky prý tenkrát platil banány, 
neboť jich tam byl větší nedostatek než u nás. Později se přestěhoval do Tachova a pokračoval 
s kaktusařením v tamní organizaci. Více informací se nám o Kroužku kaktusářů při Kdyňských 
strojírnách nepodařilo sehnat a netušíme ani kdy přesně zanikl. 

hodoněmeckého Erfurtu. Jednalo se o návštěvu firmy Schulter, kam se za nákupy opakovaně 
vracel. Za kytky prý tenkrát platil banány, neboť jich tam byl větší nedostatek než u nás. Později se 
přestěhoval do Tachova a pokračoval s kaktusařením v tamní organizaci. Více informací se nám o 
Kroužku kaktusářů při Kdyňských strojírnách nepodařilo sehnat a netušíme ani kdy přesně zanikl. 

Druhým spolkem, který trval od roku 1965 do roku 1969 byl Kroužek kaktusářů při Osvětové 
besedě v Horšovském Týně. Předsedou byl Karel Rádl – vedoucí poštovního úřadu v Horšovském 
Týně. Jednatelem byl pak František Pavlík. Kroužek měl 7 členů, z toho 5 členů odebíralo časopis 
Kaktusy.  Karel Rádl – byl majitelem několika knih o kaktusech a jeho sbírka byla zaměřena 
převážně na rod Gymnocalycium. Významnou postavou byl farní administrátor Šíma, který 

zajišťoval veškerou činnost místní organizace. Měl každoročně pěkné výsevy a jeho sbírka patřila 
k tomu nejlepšímu. Dalším členem byl jednatel František Pavlík, v době vzniku kroužku 61letý. V 

té době už byl v důchodu a jeho sbírka byla malá, asi tak 70 ks. Kaktusy ale pěstoval již od roku 
1927, kdy se vrátil z vojny. V roce 1935 prý měl 500 druhů po jednom exempláři, tedy 500 kaktusů 
(astrophyta, cereusy, pilocereusy, opuncie, echinocactusy, echinopsisy, echinocereusy, 

phyllocactusy a epiphyllum). Převážně objednával a nakupoval od Ludvíka Kozelského z Kolína. 
Velkou ztrátu však utrpěl v roce 1938, kdy v mobilizaci narukoval, a když se vrátil, našel přes 300 
kusů zmrzlých. Nic ho ale neodradilo, aby s kaktusy přestal. Rád též vzpomínal na Spolek kaktusářů 
v Praze a jeho schůze v restauraci „U Bumbrlíčka“. Tam se dal tenkrát sehnat časopis Kaktusářské 
listy. Jednou ke konci roku byla tombola, a on tam vyhrál „Pilocereus niger“ - měl ho jako 
vzpomínku na A.V. Friče. Dalšími aktivními členy byli v té době mladíci Václav Kalous a Josef 
Kraus. 

Někdy po roce 1968 v době normalizace, byl „pro velký úspěch“ tahoun místní organizace farář 
Šíma přeložen do Nýrska, což vedlo k rozpadu Kroužku kaktusářů v Horšovském Týně. 

Kroužek kaktusářů Kout na Šumavě měl na začátku 5 členů. Podle dochovaných dokumentů už 
v roce 1967 uspořádal první výstavu, a to v Koutě na Šumavě. Výstavu navštívilo asi 400 
návštěvníků, což mělo za následek vzbuzení zájmu o pěstování kaktusů a rozšíření členské základny 
na 15 členů. Druhá výstava se konala následující rok ve Kdyni a navštívilo ji 1300 osob z řad 
veřejnosti. Po vzniku samostatné zájmové organizace Svazu českých kaktusářů byla na ustavující 
schůzi dne 10.1.1969 založena Základní organizace SČK v Koutě na Šumavě. Výbor byl složen 
z následujících členů: 

 SČK v Koutě na Šumavě. Výbor byl složen z následujících členů: 
Předseda:   STADTHERR Václav, Kout n/Š 

Místopředseda:  VOBORA Vilém, Kout n/Š 

Pokladník:  ČERNÝ Jiří, Kout n/Š 

Jednatel:  ANTOŠ Zdeněk, Kdyně 
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Člen výboru:   ROCH Jan, Kout n/Š 

Předseda rev. komise: MÄRZ Václav, Kout n/Š 

Člen revizní komise: STRNAD Jaroslav, Kdyně 

Třetí výstava se konala až v roce 1971 a opět ve Kdyni. V roce 1972 měl klub již 29 členů. 
Scházeli se každý třetí čtvrtek v měsíci od května do listopadu. Průměrná účast byla 15 členů. 
Schůze se konaly v Koutě na Šumavě v hostinci „Na Střelnici“. V tomto roce proběhla čtvrtá 
výstava, tentokrát v Nýrsku, za rekordní účasti 2500 návštěvníků. Díky patří zejména členovi Josefu 
Královi z Nýrska, který se významnou měrou podílel na její organizaci. Krásným zážitkem byla 

přednáška doc. MUDr. Vlastimila Habermanna CSc. z Plzně o kaktusech v Kalifornii, kterou ZO 

uspořádala v listopadu 1972 v závodním klubu „Hvězda“ ve Kdyni nejen pro členy, ale i pro širší 
veřejnost. 

V roce 1973 byla pořádána již pátá výstava v sále závodního klubu „Hvězda“ ve Kdyni. V této 
době měla organizace 25 členů a došlo k drobné změně v obsazení výboru. Jana Rocha nahradil 
Oldřich Táborský z Domažlic, předsedou revizní komise se stal Josef Král z Nýrska, členové pak 
Jiří Průcha z Domažlic a Antonín Schreiner ze Kdyně (budoucí předseda ZO ČOZS Kdyně odbor 
kaktusářů, ale o tom až později).   V roce 1974 se členský stav snížil na 23 členů. Účast na 
členských schůzích se pohybovala kolem 60 % a je nutno uvést, že 75 % členů dojíždělo ze značné 
dálky. Vyvrcholením činnosti v roce 1974 bylo uspořádání výstavy v Nýrsku, na níž se podílela 
obětavou prací řada členů pod vedením Josefa Krále. Na členských schůzích se promítaly 
diapozitivy a vyměňovali zkušenosti. Podstatná část členů měla pěkné sbírky umístěné ve 
sklenících. 
Rok 1975 začal změnou výboru z důvodu zdravotních problémů předsedy Stadtherra.  

Předseda:  KRÁL Josef, Nýrsko 

Místopředseda: VOBORA Vilém, Kout n/Š 

Pokladník:  ČERNÝ Jiří, Kout n/Š 

Jednatel:  ANTOŠ Zdeněk, Kdyně 

Člen výboru:  TÁBORSKÝ Oldřich, Domažlice 

Předseda rev. komise: KRAUS Josef, Horšovský Týn 

Člen revizní komise: SCHREINER Antonín Ing., Kdyně 

Člen revizní komise: PRŮCHA Jiří, Domažlice 

Výstava se pořádala ve spolupráci s ZO SČK Klatovy v Klatovech. Počet vystavovatelů 15, 
výstava trvala 3 dny a zúčastnilo se jí 921 návštěvníků. V tomto roce opět proběhla přednáška o 
Kalifornii určená pro širokou veřejnost. Přednášel doc. Habermann, zúčastnilo se jí 110 osob. Na 
členských schůzích byly promítány svazové diasérie. 

V roce 1976 se poprvé konala výstava v Horšovském Týně. Bylo to v Osvětové besedě nad 
restaurací „Stará pošta“ a navštívilo ji 835 návštěvníků. Z roku 1976 pochází i první zmínka o práci 
s mládeží, člen Václav Šafařík vede při ZDŠ Horšovský Týn kroužek mladých přírodovědců. 

Ve stejném roce došlo z našeho pohledu k zásadní události. Do Horšovského Týna se 
přistěhoval Marcel Bouma, který po zabydlení začal společně s Josefem Krausem navštěvovat 
schůze v Koutě na Šumavě. 

Z materiálů vyplývá, že podstatnou část agendy koutské ZO zajišťoval jednatel Zdeněk Antoš. 
Za celou dobu existence organizace nemáme zmínku o pořádání zájezdů za kaktusy. Po 
nevyjasněném odchodu Josefa Krále z postu předsedy se organizace v Koutě na Šumavě v letech 

1977–1978 ocitla ve zmatku a bezvládí.  
Tento chaos končí v roce 1979 po založení ZO ČOZS ve Kdyni odbor kaktusářů, jejíž 

předsedou se stal Ing. Antonín Schreiner ze Kdyně. Prakticky všichni členové SČK Kout na Šumavě 
přešli do této organizace. 

         

 Sepsal Václav Adámek dle podkladů a informací získaných od Josefa Krause, Martina 

Halady a Ladislava Kubeše (člen KK Čelákovice) 
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Foto z roku 1974 ve sbírce člena Stanislava Fořta z Pocinovic   
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Seznam členů v roce založení ZO SČK Kout na Šumavě 



 - 10 - 

 
Seznam členů ZO SČK Kout na Šumavě v roce 1975 
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Nabídka 
 

Náš přítel Michael Pinter z Grazu, který je předsedou Rakouských kaktusářů, nám nabízí k výměně 
z pozůstalosti kompletní sadu časopisu KuaS (časopis vydávaný od roku 1956 společností DKG 

sdružující kaktusáře z Německa, Rakouska a Švýcarska. Ideálně pak výměnou za slovenský časopis 
Cactaceae. Pokud by měl někdo zájem, prosím ozvěte se. Cactaceae do roku 2014 k výměně mohu 

poskytnout a s výměnou časopisů pomoci. Jiří Musil 
 

Poptávka 
Sháním časopis Kaktusy ročník 2018, 2019 a 2021 případně odkoupím časopis zpětně jako celek 
obsahující tyto ročníky. Jiří Musil 
 

 

Tento zpravodaj vydává pro své členy Klub kaktusářů Plzeň, z. s., Žižkova 1663/45, 30100 Plzeň, 
IČ: 01798472, bankovní spojení: 2701158336/2010, klubové internetové stránky: kkplzen.eu, 
náklad: 150 výtisků. Veškeré náměty, podněty, připomínky můžete sdělit každému členu výboru,   
e-mail: vybor@kkplzen.eu, články a fotografie zasílejte na e-mail: kutak@plzen.eu 

 



 


